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ean-Paul Servais werd onlangs benoemd tot
voorzitter van de Hoge Raad voor de Econo-
mische Beroepen, doceert aan de "Université

Libre de Bruxelles" en is tevens adjunct-kabinetschef  van
de Minister van Financiën, Didier Reynders. Hij geeft ons
zijn visie als Voorzitter van de Hoge Raad  op de toekomst
van de economische beroepsbeoefenaars.

IAB : Welke zijn de krijtlijnen van het toekomstig beleid van de
Hoge Raad voor de Economische Beroepen?
Jean-Paul SERVAIS : Ik heb de leden van de Hoge Raad voor-
gesteld om dit beleid rond twee hoofdthema's te centralise-
ren. Het eerste betreft de bijdrage die de Hoge Raad voor de
Economische Beroepen kan leveren aan een betere profile-
ring van de economische beroepsbeoefenaars. Het tweede
heeft te maken met de manier waarop de Raad via aanbeve-
lingen kan tussenkomen op het vlak van de deontologie, de
integriteit en de opdrachten van de boekhouders, accoun-
tants, belastingconsulenten en bedrijfsrevisoren. Zelfs al be-
paalt de Wet van 22 april 1999 het algemeen kader van de
diverse economische beroepen, toch moet elk beroep
kunnen evolueren zonder aan de specificiteit van de andere
beroepen die de wetgever erkend heeft, te raken.

IAB : Om nog even door te gaan op het eerste thema, hoe wilt
u de profilering van de economische beroepsbeoefenaars
verbeteren?
Jean-Paul SERVAIS : De economische beroepsbeoefenaars zijn
nog steeds niet voldoende “zichtbaar” voor de economische
besluitvormers, de ondernemingen en de overheid. Dit geldt
trouwens ook voor de Hoge Raad, die sedert 1985 al drie keer
van naam veranderd is. Er wacht ons dus een dubbele promo-
tietaak. Daarom meen ik dat de Hoge Raad o.m. het weten-
schappelijk onderzoek meer zou moeten ondersteunen, vooral
dan op het vlak van het boekhoudrecht, wat zal leiden tot een
opwaardering ervan.

IAB : Hoe ziet u uw relatie met de verschillende Instituten?
Jean-Paul SERVAIS : Ik wens een eerlijke en open dialoog met
hen aan te gaan. Voor het overige verwacht ik veel heil van
een harmonieus huwelijk tussen de regels van zelfregulering
en de bepalingen van het positief recht (van wettelijke én re-
glementaire aard). Het doel van de Hoge Raad bestaat erin de
Instituten bij te staan en meer bepaald de toenadering tussen
de verschillende Instituten onderling te bevorderen.

IAB : Hoe zal deze vertrouwensrelatie met de Instituten in de
praktijk gestalte krijgen?
Jean-Paul SERVAIS : Door gemengde werkgroepen op te
richten, dit wil zeggen denkgroepen waarin vertegenwoordi-
gers van de Instituten hun mening volkomen vrij en onaf-
hankelijk kunnen uiten. Eerst en vooral willen we tot een
vruchtbare dialoog komen. De werkgroepen zullen zich dan
verder buigen over thema's als de anti-witwaswetgeving, de
draagwijdte van het beroepsgeheim, de controle op de toe-
passing van de IAS-normen, maar ook - ingevolge de neer-
legging van het wetsontwerp inzake  "Corporate Governan-
ce", - over het thema van de onafhankelijkheid van de revi-
soren. Bovendien is de Hoge Raad bereid om elke inspan-
ning van de Instituten om gemengde stages in te voeren of

om gepaste publiciteitsvormen voor de economische beroe-
pen te definiëren, mee te ondersteunen.

IAB : Hoe ziet u de Instituten op korte termijn evolueren?
Jean-Paul SERVAIS : Aangezien de Instituten een verdere toe-
nadering nastreven, heeft de Hoge Raad daar zeker een rol in
te spelen, bijvoorbeeld, door de organisatie van een gemeen-
schappelijke IAB/IBR-stage te begeleiden. Als men de toe-
komstige generaties wil tonen dat het economisch beroep een
toekomst heeft, is het wenselijk dat er een gemeenschappe-
lijke stageformule wordt uitgewerkt met mogelijkheid tot
verdere specialisatie. Dit is ongetwijfeld de beste manier om
tot het "gemeenschappelijk huis van de accountancy" te
komen dat de Instituten nastreven.

IAB : U had het daarnet over de IAS-normen … dit behoort toch
niet tot uw bevoegdheid?
Jean-Paul SERVAIS : Dat is inderdaad zo. Maar wat met de
controle op de toepassing van deze normen en met de oplei-
ding die vereist is in het kader van hun invoering? Dit zijn
twee belangrijke punten die ongetwijfeld problemen zullen
stellen. Het is immers niet de bedoeling een “IAS light”-
versie te gaan toepassen. Ondernemingen zullen m.a.w. niet
langer enkel die zaken uit de IAS-normen kunnen kiezen die
in hun voordeel spelen en de rest zomaar naast zich neerleg-
gen. De opleiding van de beroepsbeoefenaar moet daarom
in functie van deze nieuwe normen herbekeken worden.

IAB : Maar die normen gelden vooral voor de grote beursgeno-
teerde groepen …
Jean-Paul SERVAIS : Dat is zo, maar hun dochterondernemin-
gen zullen hun statutaire rekeningen blijven opmaken volgens
het Belgisch boekhoudrecht. Daarom moeten we erop toezien
dat de overgang van de Belgische naar de IAS-normen goed
verloopt. Welnu, het zijn de eonomische beroepers die het
goede verloop van de verwerking en herverwerking van deze
boekhoudkundige informatie moeten controleren. Om deze
nieuwe uitdaging het hoofd te bieden, meen ik dat meer over-
leg met de Instituten noodzakelijk is.

J

Jean-Paul Servais

“WERKEN AAN EEN BETERE
PROFILERING VAN DE ECONOMISCHE

BEROEPSBEOEFENAARS”
te gast


